
 

 

 

1 (6) 
 

Nacka kommun 

Minnesanteckningar 

Typ av möte: Seniorrådet 

Mötesdatum: 2024-10-10 

Plats: STH Jelgava 

Ordförande:  Tobias Nässén 

Ansvarig tjänsteperson: Ellinor Egefors Åkesson, enhetschef äldreenheten 

Sekreterare:   Johanna Odhner  

  

Närvarande:  

Christel Widén, PRO Fisksätra 

Ola Karlsson, PRO Älta 

Brita Nyman PRO Fisksätra 

Mona Boström, SPF Seniorerna Nacka  

Siw Embrén SPF Seniorerna Boo 

Monica Andersson, PRO Nacka 

Tomas Klason, SeniorNet Nacka 

Kenneth Sjökvist, PRO Saltsjöbaden 

Bengt Stenqvist, PRO Ektorp 

Catrine Swenzén, SPF Seniorerna Saltsjöbaden 

Anette Ahston, SPF Seniorerna Älta 

Leif Berg, SPF Svanen Älta 

Karin Norman, Pro Boo 

 

Tobias Nässén (M), ordförande 

Ingwar Eklund (L), 1:e vice ordförande 

Ellinor Egefors Åkesson, enhetschef 

Johanna Odhner, rådssekreterare, Sociala omsorgsprocessen 

 

  

 
1. Mötet öppnades. 

 
2. Närvaro antecknades av sekreterare. 

 
3. Till justerare valdes jämte ordförande Kenneth Sjökvist 

 
4. Dagordning godkändes med följande tillägg: 
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- info från Bo-gruppen 
- träffpunkt Älta. 
 

5. Minnesanteckningar från föregående råd godkändes. 
 

6. Stimulans och samvaro för att bryta ensamhet.  
En idéalstrande dialog utifrån fokuspunkt från årshjulet: I smågrupper 
diskuterades nuläge, önskat läge och förslag på aktiviteter för att nå det 
önskade läget togs fram. Därefter fick representanterna med ett begränsat 
antal röster per person peka ut de viktigaste punkterna. 

 
Det kom fram många tankar om hur nuläget ser ut och om vad som är 
önskvärt. Den punkt som framträdde allra tydligast var önskan att ingen i 
Nacka kommun ska behöva vara ofrivilligt ensam. Det fanns också många 
förslag på aktiviteter som representanterna i rådet tänker kan skapa ett 
bättre läge. Den punkt som särskilt framträdde var ett behov av 
mellanboenden med gemensamhetsutrymmen. 
 
Nedan diagram visar de tre prioriterade punkterna och hur dessa förhåller 
sig till varandra: 
 

 

7. Tertial 2-rapport samt Yttrande till Mål och budget 2025-27  
Ordförande redogjorde för tertial 2-rapport samt för yttrande till Mål och 
budget 2025-27. 
 



 
 

3 (6) 
 

• Nacka har en mål- och resultatstyrning och har sedan lång tid 

arbetat utifrån följande mål: 

✓ Maximalt värde för skattepengarna.  

✓ Bästa utveckling för alla.  

✓ Attraktiva livsmiljöer, där ett exempel är att två nya särskilda 

boenden är på väg att öppna och en utvidgning av Sarvträsk i 

Orminge. 

✓ Stark och balanserad tillväxt. 

 

• Äldrenämnden i Nacka har flera indikatorer eller nyckeltal för att 

utvärdera och styra äldreomsorgen och övrig verksamhet inom 

äldrenämndens område framåt. Några av dessa är indikatorer är: 

✓ Kvalitetsindex 

✓ Resursindex 

✓ Effektivitetsindex 

✓ Hemtjänstindex -Nyckeltal från Socialstyrelsens 

brukarundersökningar 

 

• Nackas har fem jämförelsekommuner, nämligen Sollentuna, Täby, 

Danderyd, Solna, Tyresö. 

 

• Befolkningsprognosen har reviderats och det föds färre barn i 

Nacka. Parallellt med en minskning av behovet av förskola så får 

vi ett ökat antal äldre.  

 

• Äldrenämndens kostnader avviker mot budget och verksamheten 

har under året arbetat hårt med att minska underskottet och 

komma i kapp så att man nu istället ser ett litet överskott. 

- En fråga från en representant är hur stor del av kommunens 

totala budget som berör äldrenämnden 

- Svar från ordförande och enhetschef för äldre är att ca en 

sjundedel är äldrenämndens budget. Det är den tredje största 

budgetposten i kommunen. 

 

• En fråga kommer från representant om det kommer förslag kring 

ändringar av avgifter eller ersättningar? 

- Ordförande beskriver att budgetprognos visar läget utan att 

checkhöjningar är med. I Nacka följer checknivåerna vanligtvis 

inte index utan ändringar görs efter att det fattats beslut av 

politisk styrning. 
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- Enhetschef för äldreenheten meddelar att det ligger ett förslag att 

höja avgifter med 2%. Att ha en jämn höjning gör att man 

undviker behov av att i framtiden höja alltför plötsligt. Maxtaxan 

är en nationell rekommendation som kommunen inte bestämmer 

själv. 

 

• En fråga kommer från representanter om de kan få bli tillfrågade 

om synpunkter när avgifter diskuteras inom kommunen. 

- Svar kommer från ordförande Det finns en möjlighet att bevaka 

förslag som läggs i september varje år i samband med yttrandet till 

Mål och budget, se länk nedan. När så görs svarar kommunens 

tjänstemän på det som har inkommit. Beslut om budget fattas 

sedan av Kommunfullmäktige i mitten av november. 

 

Länk till mål och budget 2025-2027 för Äldrenämnden: 

Mål och budget 2025-2027 (ciceron.cloud) 

8. Informationspunkter: 
a) Seniordagen hålls den 18/10 i Nackasalen. Man anmäler sig på nacka.se 

eller att ringa in via nackas växel på 08-718 80 00.  I skrivande stund har 
89 personer anmält sig. Det blir en större utställning än man haft tidigare 
år. Regionen, rehabföretag, Nacka polisen kommer till exempel vara 
representerade. Det finns plats för 130 besökare. 
De som ska hålla en presentation kan mejla en PowerPoint-presentation 
till karoline.lundvall@nacka,se senast onsdag 16/10 kl 12.00. 
 

b) Nacka har utsetts till Guldkommun av Senior Alert, som är ett 

kvalitetsregister som används på särskilda boenden för äldre. Den 

registrering som de särskilda boendena gör ger möjlighet till uppföljning 

och forskning utöver att det stärker det förebyggande arbetet på de 

särskilda boenden som deltar. 

 

c) Ny satsning förebygga bedrägerier är planerad till våren eftersom man sett 

att bedrägerierna som drabbar äldre fortsätter. Satsningen bygger på ett 

samarbete mellan kommuner, Brå och SSF (stöldskyddsföreningen) hoch 

syftar till att öka kunskapen. Planen är att under en dags kostnadsfri 

utbildning, utbilda volontärer som sedan utbildar vidare. Under dagen 

kommer de som deltar få kunskap och material så att de sedan själva kan 

utbilda vidare i sin förening. Man kommer också bjuda på lunch. 

Utbildningen har genomförts i andra kommuner och där varit 

framgångsrik. Mer information kommer, kampanjen kommer att äga rum 

våren 2025 

https://nacka-sok.ciceron.cloud/download/document?filename=QmlsYWdhIDEgTeVsIG9jaCBidWRnZXQgMjAyNS0yMDI3IORsZHJlbuRtbmRlbi5wZGY=&id=4236&session_id=EC6EA3F2DBD6B653C56786D558AE595F74FD2B5351
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d) Info från Bo-gruppen 

Man hade en träff den 1 oktober bland annat utifrån att det finns en 

ändrad befolkningsprognos. Christel Widén meddelar att seniorrådet tar 

upp frågan igen vid kommande råd, eftersom det pågår en del arbete i 

nuläget. Johan Krogh. Ordförande för stadsbyggnadsnämnden kommer 

vid nästa råd att berätta hur miljö- och stadsbyggnadsnämnden ser på 

dessa frågor. 

I Bo-gruppen ingår Siw Embrén Annette Erdner, Yvonne Edlund, Ola 

Karlsson, Kenneth Sjöqvist, Christel Widén och eventuellt Leif Berg. 

9. Övriga frågor: 
a) Träffpunkt Älta.  
PRO Älta uttrycker oro för vad som kommer hända med den fina 
verksamhet som man byggt upp på träffpunkten. 

 
- Svar från ordförande och enhetschef blir att förhandlingar pågår 

och att man letar efter mer enhetliga sätt att hantera 
träffpunkternas lokaler. Man uttrycker också en förståelse för den 
känsla av oro som man känner hos de som engagerar sig i 
verksamheten och att man vet hur värdefullt föreningarnas 
engagemang är och att det är viktigt att vårda. 

 
- Utöver avtalet som rör träffpunkten i Älta så pågår upphandling 

av driften för träffpunkt Smedjan. Så snart upphandlingssekretess 
inte längre råder återkommer enhetschef för äldreenheten om 
status. 

 
- Vice ordförande uttrycker att vi inte kan behandla olika 

kommundelar olika. 
 

- Ordförande påtalar att man fortfarande har olika förutsättningar 
och att man behöver göra ett gemensamt arbete för att få det mer 
lika. En försvårande omständighet i dagsläget är att alla också har 
drabbats av inflation och kostnadsökningar. 

 
 
b) Seniorrådets representanter till Nestor. Ann-Sofie Rhedin har 

utsetts till ordinarie representant till Nestor för PRO. Representant 
från SPF är inte färdig ännu men PRO´s representant är klar. 

 
10. Nästa möte: torsdagen den 12 december i Jelgava, i Nacka stadshus med 

start kl 14.00/ 14.30. Vi återkommer om starttid för mötet. 
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Tobias Nässén  Johanna Odhner  Kenneth Sjökvist  

Ordförande   Rådsekreterare  Justerare 


